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Protokół Nr III/2018 
III sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 21 grudnia 2018 r. 
BR.0002.2.2018 
III Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 16.00  Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Powitała radnych oraz wszystkich obecnych na sali gości.   

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do 

protokołu I sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 22 listopada 2018 r. oraz II sesji Rady 

Powiatu w Giżycku z dnia 29 listopada 2018 r.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr I/2018. 

Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 

Protokół I sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 22 listopada 2018 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr II/2018. 

Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 

Protokół II sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 29 listopada 2018 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Zarządu i radnych o wnioski do porządku obrad. 

 
Przewodnicząca Rady przypomniała, iż na I sesji informowała, że wpłynęło rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające nieważność w części uchwały 

Rady Powiatu w sprawie zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich w Powiecie Giżyckim. 

W związku z powyższym składa wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu:  
Podjęcie uchwały w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu 
administracyjnego.  
Innych wniosków do porządku obrad  nie zgłoszono.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

pkt 19A. „Podjęcie uchwały w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu 

administracyjnego”.  

Wynik głosowania: „za” – 11, przeciw” – 4, wstrzymujący się” – 1. 

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad III sesji: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 

2. Przyjęcie przez Radę protokołu I sesji z dnia 22 listopada 2018 r. oraz protokołu 

II sesji z dnia 29 listopada 2018 r.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

6. Prezentacja Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „Wielkie Jeziora Mazurskie” 

nt.: „Możliwości otrzymania dofinansowania w ramach PROW 2014 – 2020 oraz 

PORiM 2014 – 2020”. 
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7. Informacja Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na obszarze Powiatu 

Giżyckiego wraz z informacją o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 

znaczeniu dla obszaru powiatu za rok 2017. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady uprawnionego 

do delegowania Przewodniczącego Rady Powiatu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu w Giżycku 

do składu Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Giżyckiego 

II kadencji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020).  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 

Związku Powiatów Polskich.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu na rok 2019. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie 

Giżyckim na lata 2019-2026. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Giżyckiego na lata 2018 – 2033. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2018.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które  nie wygasają 
z upływem 2018 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Giżyckiego na lata 2019 – 2033. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2019. 

a. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b. przedstawienie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

d. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i opinii komisji stałych, 

e. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

f. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

19A. Podjęcie uchwały w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu 

administracyjnego.  

20. Sprawy różne. 

21. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu 

Powiatu: 

1. Zajmowaliśmy się sprawami, które znajdują się w dzisiejszym porządku obrad.  

2. Zatwierdziliśmy i rozstrzygnęliśmy konkurs na prowadzenie punktów nieodpłatnej 

pomocy prawnej oraz świadczenie nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego a także 

edukacji prawnej. Poradnictwem prawnym będzie zajmowało się Stowarzyszenie 

Wsparcia Obywatelskiego z Krakowa.  

3. Zatwierdziliśmy porozumienie z Caritas Diecezji Ełckiej na umieszczanie osób 

w sytuacjach kryzysowych w Domu Samotnej Matki w Ełku. 

4. Zatwierdziliśmy Regulamin Organizacyjny Powiatowego Urzędu Pracy. 

5. Zarząd wydelegował członków Zarządu do reprezentacji: 
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• w Zgromadzeniu Wspólników Sp. z o.o. Warmińsko-Mazurski Fundusz 

„Poręczenia Kredytowe” – Starostę Giżyckiego, 

• do prac w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka „Wielkie Jeziora 

Mazurskie” – Członka Zarządu Józefa Karpińskiego, 

• do reprezentowania Powiatu Giżyckiego w „Stowarzyszeniu Samorządów 

Przygranicznych Euroregion Łyna – Ława” – Wicestarostę Mateusza 

Sierońskiego.  

6. Przyjęliśmy plany dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 

2019 r. w poszczególnych placówkach oświatowych. 

7. 19 grudnia br. w Olsztynie odbyło się I posiedzenie Konwentu Powiatów 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Przewodniczącym Konwentu został 

wybrany Jan Harhaj – Starosta Lidzbarski. Zgromadzeni wybrali również ze swojego 

grona wiceprzewodniczących: Andrzeja Janusza Abako – Starostę Olsztyńskiego 

i Mirosława Dariusza Drzażdżewskiego – Starostę Giżyckiego.  

8. Kończymy projekt „Cyfrowe Mazury” – a dokładnie etap wdrażania projektu, który 

jeszcze będzie przez parę miesięcy trwał. Pierwszym elementem programu jest 

uruchomienie kancelarii, która będzie działała w naszym Starostwie i będzie 

pozwalała na uruchomienie elektronicznego obiegu dokumentów.  

9. 1 grudnia br. w Białowieży odbyła się Akademicka Gala Współpracy zorganizowana 

przez Instytut Studiów Podyplomowych Wyższej Szkoły Nauk Pedagogicznych 

w Warszawie, na której przyznano Certyfikat Akredytacji dla naszego Powiatowego 

Ośrodka Rozwoju Edukacji potwierdzający, że PORE prowadzi akredytowaną 
działalność w zakresie organizacji studiów podyplomowych jako Filia Instytutu 

Studiów Podyplomowych Wyższej Szkoły Nauk Pedagogicznych w Warszawie. 

10. W szpitalu pojawił się nowy ambulans ratunkowy, który jest w dyspozycji SOR-u 

kupiony przez Powiat Giżycki we współpracy z Gminą Wydminy i Gminą Miłki. 

11. Rozstrzygnięte zostały konkursy w zakresie ekologii. Część naszego budżetu pochodzi 

z różnych opłat ekologicznych i musimy wydawać część tych pieniędzy na edukację 
ekologiczną. Powiat Giżycki dofinansował realizację dwóch z konkursów. Głównym 

organizatorem konkursów było Centrum Edukacji Ekologicznej działające przy 

Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich.  

12. Nasze szkoły odebrały puchary za całoroczne współzawodnictwo sportowe w ramach 

szkolnego Związku Sportowego. Od wielu lat nasze szkoły przyczyniają się do tego, 

że w tym rankingu Powiat Giżycki zajmuje pierwsze miejsce. Na wyróżnienie 

zasługuje I miejsce I Liceum Ogólnokształcącego i II miejsce II Liceum 

Ogólnokształcącego.  

13. Wczoraj uczestniczył w konferencji poświęconej zakończonemu projektowi, który 

sprowadzał się do budowy nowej Bazy Ośrodka Szkoleniowego Żeglarstwa. Projekt 

zgłoszony i finansowany przez Miasto Giżycko. 

 

O godz. 16:26 na sesję przybyła radna Elżbieta Januszkiewicz. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 17 radnych. 

 

14.  Departament Turystyki i Sportu zorganizował w Olsztynie spotkanie podsumowujące 

sezon turystyczny 2018 na szlaku Green Velo. Jest to szlak rowerowy, który przebiega 

przez Polskę północną i wschodnią. Co ciekawe nie przebiega przez Powiat Giżycki 

a Powiat Giżycki został uznany za najpopularniejszy w grupie turystów krajowych 

i drugi wśród turystów zagranicznych na trasie Green Velo. Należy uznać, że są 
w naszym powiecie atrakcje, które przyciągają turystów korzystających z tego traktu. 

15. Zespół Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu otrzymał od Warmińsko- 

Mazurskiego Kuratora Oświaty certyfikat „Szkoła przyjazna środowisku” za działania 

na rzecz środowiska i jego ochrony zarówno w szkole jak i w środowisku lokalnym. 
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16. Ozdoby Świąteczne przygotowane przez Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii 

w Giżycku upiększyły jedno z drzewek stojących przed siedzibą samorządu Miasta 

Alytus – litewskiego partnera naszego powiatu. 

17. W tych dniach otrzymuje mnóstwo życzeń świątecznych i noworocznych z prośbą 
o przekazanie ich radnym, co niniejszym czyni. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do sprawozdania Zarządu. 

J. Łożyński poinformował, że nasza Baza Powiatowo-Miejska Szkolenia Żeglarskiego 

w rankingu żeglarskich klubów sportowych ogólnopolskich zajęła drugie miejsce, po 

Sopockim Klubie Żeglarskim. Jest to wielki sukces. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
M. Lemecha powiedział, że w ostatnich tygodniach roku zajmujemy się drobnymi sprawami 

przenoszenia wydatków z paragrafu na paragraf i żeby zmienić ten stan rzeczy i stratę czasu 

potrzebne jest upoważnienie kierowników jednostek samorządowych do przenoszenia 

wydatków bez decyzji Rady. W tym celu potrzebny jest akt prawny zezwalający na to 

i w związku z tym ma trzy propozycje: 

1) zmiana ustawy, na co nie liczy, 

2) wystąpić do Ministra Finansów, aby wydał Rozporządzenie w tej sprawie i tu prosi 

kolegów z PiS, żeby dotarli do Ministra obecnego rządu i może uda się sprawę załatwić, 
co byłoby rozstrzygnięciem dla całego kraju,  

3) jeżeli powyższe nie uda się proponuje we wrześniu podjąć uchwałę Rady Powiatu na 

podstawie, której kierownicy będą mieli upoważnienie do przenoszenia z paragrafu na 

paragraf wydatków.  

M. Lemecha powiedział, że pielęgniarki w naszych placówkach służby zdrowia zbliżają się 
do wieku emerytalnego, a następczyń nie widać. Stwierdza, że przyjęty w Polsce system 

kształcenia pielęgniarek, akademicki, jest niewydolny. Czuje się w obowiązku, jako 

przedstawiciel samorządu, poinformować Ministra Zdrowia, aby w tej sprawie coś zrobiono. 

Zgłasza wniosek o wystąpienie do Ministra Zdrowia, aby przywrócono kształcenie 

pielęgniarek w systemie pozaakademickim, np. w szkołach policealnych medycznych, którą 
mamy w Giżycku. Inną możliwością zwiększenia kadry pielęgniarek, to kształcenie 

pielęgniarek w uczelni poznańskiej, która ma swoją agendę w Giżycku. Kontaktował się 
z władzami uczelni i rektor nie powiedział nie. Aby z tymi wnioskami wystąpić potrzebne są 
informacje z Powiatowego Urzędu Pracy o zapotrzebowaniu do służby zdrowia.  

Starosta M. Drzażdżewski stwierdził, że wnioskiem zajmą się na Zarządzie.   

W. Strażewicz powiedział, że dyskutowali wcześniej na Zarządzie, czy nie przekazać tych 

kompetencji przenoszenia wydatków kierownikom jednostek, ale uznali że lepiej mieć nad 

tym kontrolę. Natomiast jeżeli chodzi o szkołę poznańską – Wyższą Szkołę Bezpieczeństwa, 

to podpisane są już stosowne porozumienia ze Szpitalem Giżyckim, z Powiatem Giżyckim 

odnośnie współpracy w procesie kształcenia kadr na poziomie licencjackim.   

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu dzisiejszym w imieniu mieszkańców 

Powiatu Piskiego i Powiatu Giżyckiego złożyła petycję do Rady Powiatu w sprawie drogi 

powiatowej nr 1702N między miejscowościami Pańska Wola - Czarne.  

Przewodnicząca Rady zapoznała radnych z treścią petycji. Dodała, że stosownie do 

procedury petycja trafi do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję w punkcie: Wolne wnioski i zapytania  radnych. 

 
Ad. 6. Prezentacja Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej „Wielkie Jeziora 
Mazurskie” nt.: „Możliwości otrzymania dofinansowania w ramach PROW 2014 – 2020 
oraz PORiM 2014 – 2020”. 
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Prezentację przedstawiła przedstawicielka Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej 

„Wielkie Jeziora Mazurskie” Marta Grochocka –  specjalista ds. promocji i animacji.   

Materiał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

M. Grochocka zwróciła się do radnych o pytania. 

J. Karpiński powiedział, że działamy gospodarczo, samorządowo, społecznie w mieście 

Giżycko i składając wniosek z miasta Giżycko, czy taki wniosek będzie rozpatrywany. Jaka 

jest dostępność dla aglomeracji. 

M. Grochocka odpowiedziała, że Miasto Giżycko wyłączone jest z obszaru działania 

Stowarzyszenia a wnioskodawcami mogą być jedynie mieszkańcy obszaru działania.  

M. Nowakowski zapytał ile zostało jeszcze pieniędzy i jakie będą konkursy. 

M. Grochocka odpowiedziała, że w roku 2019 nadal będą ogłaszać konkurs dla społecznego, 

publicznego i gospodarczego m.in. na rozwój infrastruktury rekreacyjno-turystycznej. 

Najlepiej z pomysłem przyjść do Biura na konsultacje i podpowiedzą jakie to są środki.      

M. Lemecha powiedział, że w budżecie państwa nigdy nie dopatrzył się kwoty specjalnej na 

Wielkie Jeziora Mazurskie. Skro jest to własność Skarbu Państwa i skarb ogólnonarodowy 

oczekiwałby, że zadanie będzie również finansowane z budżetu centralnego. Prosi, żeby 

dążyć do tego. Jest stowarzyszenie Lokalna Grupa Rybacka, Stowarzyszenie Wielkie Jeziora 

Mazurskie, Fundacja Wielkie Jeziora Mazurskie, zapytał jak wygląda koordynacja między 

tymi stowarzyszeniami. 

M. Grochocka odpowiedziała, że każde stowarzyszenie ma swoją osobowość prawną, 
realizuje swoje cele i swoją strategię. Z Fundacją Wielkie Jeziora Mazurskie planują podjęcie 

rozmów w zakresie realizacji działań na rzecz łagodzenia zmian klimatu, takie ekologiczne 

działania. 

T. Szostkowski zapytał, czy lokalizacja podmiotu gospodarczego, czy miejsce wykonywania 

inwestycji.  

M. Grochocka odpowiedziała, że w programie rozwoju obszarów wiejskich liczy się 
i lokalizacja inwestycji i siedziba podmiotu wnioskującego, natomiast w programie 

operacyjnym rybactwo i morze siedziba firmy może być na terenie poza obszarem działania 

stowarzyszeni, liczy się miejsce realizacji inwestycji.   

Innych pytań nie zgłoszono.  

 

Ad. 7. Informacja Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na obszarze 
Powiatu Giżyckiego wraz z informacją o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 
znaczeniu dla obszaru powiatu za rok 2017. 
Materiał stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca  Rady powitała autora Informacji: Kierownika Delegatury W-M 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Giżycku p. Jacka Martuna. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o  uwagi i pytania do przedstawionego 

materiału. 

J. Karpiński poruszył temat badania powietrza i szkodliwości dużych przemysłowych ferm 

oraz odpadów z jednostek pływających.  

J. Łożyński powiedział, że nie mamy przyjętego programu ochrony środowiska, dokumentu 

strategicznego, który jest obligatoryjny i moglibyśmy z tego skorzystać zapoznając się 
z możliwościami tworzenia aktów prawnych, czy innych rozwiązań, które określałyby 

intensywność korzystania z naszego środowiska. Przed nami szansa, żebyśmy ten dokument 

wspólnie tworzyli i wpływali na jego postanowienie.   

J. Martun powiedział, że jest trochę grzechu po stronie gmin, ponieważ zgodnie 

z wymogami unii europejskiej każda gminna powinna mieć opracowany plan 

zagospodarowania przestrzennego. Gminy nie mają całościowych planów, powstają plany 

miejscowe. Inspekcja Ochrony Środowiska nie uczestniczy w procesie inwestycyjnym. 

Dopiero zgodnie z prawem ochrony środowiska na 30 dni przed oddaniem inwestycji do 

użytkowania inwestor jest zobligowany powiadomić inspekcję. Te duże inwestycje są 
obciążone wymogami posiadania planu nawożenia i są pod tym względem kontrolowane, 
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natomiast te mniejsze takiego wymogu nie miały. Dopiero zmiana ustawy prawo wodne 

w tym roku wprowadziła program wpływających azotanów na wody. I tutaj będzie obowiązek 

opracowania przez rolników planu nawożenia, ale to dopiero wchodzi w życie.   

M. Łępicka-Gij powiedziała, że od 2010 r. nie ma na liście badań wody jeziora 

wydmińskiego. Zapytała kiedy będą badania. 

J. Martun odpowiedział, że w jeziorze stan czystości wód bada się, co 10-15 lat.  Nie zna 

terminu badania jeziora wydmińskiego, bo to ustala Państwowy Monitoring Środowiska 

w Warszawie. 

Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż  Rada Powiatu zapoznała się z Informacją. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 
uprawnionego do delegowania Przewodniczącego Rady Powiatu.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Radnym przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowej w związku 

z wykonywaniem zadań mających bezpośredni związek z wykonywaniem mandatu 

w przypadku wykonywania zadań poza siedzibą rady (Giżycko). 

Termin i miejsce wykonywania zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży 

służbowej radnemu określa przewodniczący rady powiatu w poleceniu wyjazdu służbowego. 

Przewodniczącemu rady powyższe polecenie wyjazdu służbowego określa  

wiceprzewodniczący rady wskazany przez radę powiatu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2.   

Uchwała Nr III.27.2018 w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 
uprawnionego do delegowania Przewodniczącego Rady Powiatu została podjęta – 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu 
w Giżycku do składu Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu 
Giżyckiego II kadencji. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Z dniem 15 stycznia 2018 r. rozpoczęła się obecnie trwająca II kadencja Powiatowej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Giżyckiego i będzie trwała 3 lata. 

Zgodnie z art. 41f ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego składa się m.in. 

z przedstawicieli organu stanowiącego powiatu.  

Na podstawie uchwały Nr XXXIII.206.2017 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 31 sierpnia 

2017 r. w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Giżyckiego, rada ta składa się 
z maksymalnie 12 członków, w tym 2 przedstawicieli Rady Powiatu w Giżycku. Wybór tych 

osób należy do wyłącznej właściwości rady powiatu. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

M. Łępicka-Gij zgłosiła kandydaturę Mirosława Kazimierza Nowakowskiego, który 

nie wraził zgodę na kandydowanie. 

M. Drzażdżewski zgłosił kandydaturę Moniki  Łępickiej-Gij, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie. 
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T. Szostkowski zgłosił kandydaturę Elżbiety Januszkiewicz, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr III.28.2018 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu 
w Giżycku do składu Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu 
Giżyckiego II kadencji została podjęta – stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020).  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Z dniem 10 stycznia 2017 r. rozpoczęła się obecnie trwająca VI kadencja Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku. Kadencja Komisji upływa w styczniu 2020 r. 

Zgodnie z art. 38a ust. 5 pkt 2 ustawy o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2018 r., poz. 

995 z późn. zm.) w skład Komisji Bezpieczeństwa i Porządku wchodzi dwóch radnych 

delegowanych przez radę powiatu. Wybór tych osób należy do wyłącznej właściwości rady 

powiatu.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 

M. Łępicka-Gij zgłosiła kandydaturę Mariana Mieńko, który wraził zgodę na 

kandydowanie. 

M. Nowakowski zgłosił kandydaturę Tomasza Szostkowskiego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznały 

się, ale nie opiniowały projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr III.29.2018 w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020) została podjęta – stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie przystąpienia 
do Związku Powiatów Polskich.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Powiat Giżycki jest członkiem Związku Powiatów Polskich od 23 marca 1999 r. (Uchwała Nr 

V/14/99 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 23.03.1999 r. w sprawie przystąpienia do Związku 

Powiatów Polskich). 

Organem stanowiącym Związku jest Zgromadzenie Ogólne. Członkowie Związku Powiatów 

Polskich są reprezentowani w Zgromadzeniu Ogólnym przez swoich delegatów. Zgodnie 

z § 16 ust. 4 Statutu Związku Powiatów Polskich Rada Powiatu desygnuje w drodze uchwały 

delegata do Zgromadzenia Ogólnego.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr III.30.2018 zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 
Związku Powiatów Polskich została podjęta – stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
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Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2019. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr III.31.2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2019 została podjęta – stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2019-2026. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 6 ust. 3 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy 

w rodzinie: „Do zadań własnych powiatu należy w szczególności: opracowanie i realizacja 

powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy 

w rodzinie.” Obecnie obowiązujący program był przyjęty na lata 2011-2018. Stąd 

konieczność przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim na lata 2019 - 2026”.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1. 

Uchwała Nr III.32.2018 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2019-2026 została podjęta – stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały po autopoprawce: 

Zmiana uchwały Nr XXXIX.250.2018 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 22 lutego 2018 r. 

w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2018 r. (zm.: Uchwała nr XLIII.265.2018 z 28 czerwca 2018 r., 

Uchwała nr XLIV.271.2018 z 30 sierpnia 2018 r., Uchwała nr XLV.276.2018 z 27 września 

2018 r., Uchwała Nr.II.23.2018 z 29 listopada 2018 r.) związana jest z propozycją 
przesunięcia niewykorzystanych środków PFRON przez Powiatowy Urząd Pracy. W związku 

ze zbliżającym się końcem roku kalendarzowego, dążąc do racjonalnego wydatkowania 

środków dokonuje się zwiększenia w dziale dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznane osobom 

niepełnosprawnym. 
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W związku z tym po zasięgnięciu opinii Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych  podział środków na rehabilitację społeczną i zawodową obrazuje 

poniższa tabela: 

 
L.p 

                  Nazwa zadania  Plan  2018 zmiany Po zmianach 

1. Finansowanie  wydatków  na instrumenty 

 i usługi rynku pracy na rzecz osób 

niepełnosprawnych poszukujących pracy 

 i nie pozostających w zatrudnieniu   (art. 11) 

– stypendia z tytułu stażu, zwrot kosztów 

dojazdów na staże, zwrot kosztów badań 
lekarskich: staże. 

38.000  - 2.697,05 35.302,95 

 

2. Finansowanie kosztów szkolenia 

 i przekwalifikowania zawodowego osób 

niepełnosprawnych (art.40) 

7.580 - 4.230,00 3.350,00 

Razem środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej 

45.580 - 6.927,05 38.652,95 

3. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów 

terapii zajęciowej  

829.800 0 829.800  

4. Dofinansowanie uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych i ich opiekunów 

 w turnusach rehabilitacyjnych  

86.559 

 

0 86.559 

5. Dofinansowanie likwidacji barier 

architektonicznych, w komunikowaniu się 
i technicznych, w związku z indywidualnymi 

potrzebami osób niepełnosprawnych 

172.000 - 837,83 171.162,17 

6. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 

i turystyki osób niepełnosprawnych  

5.000  0 5.000  

7. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 

 i środki pomocnicze przyznane osobom 

niepełnosprawnych 

535.064 + 7.764,88 542.828,88 

Razem środki finansowe na zadanie z zakresu 
rehabilitacji społecznej 

1.628,423 x 1.635.350,05 

  

OGÓŁEM 
1.674.003 x 1.674.003 

 

Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych z dnia 6 grudnia 2018 r. w sprawie proponowanego podziału środków – 

załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 17 –  jednogłośnie.    

Uchwała Nr III.33.2018 zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. została 
podjęta – stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2018 – 2033. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zmiany uchwały w sprawie WPF spowodowane są zmianą załącznika dotyczącego 

przedsięwzięć: 
1) „Zwiększenie efektywności energetycznej budynków edukacyjnych Powiatu Giżyckiego” -

aktualizacja limitu wydatków ogółem (wydatki bieżące: 129.832 zł – bez zmian, wydatki 

majątkowe – przed zmianą 3.089.007 zł, po zmianie: 3.186.753 zł), 

2) „Pomoc finansowa dla Gminy Miejskiej Giżycko na stworzenie i bieżące utrzymywanie 

oferty szkoleniowo-sportowej w zakresie żeglarstwa” (wydatki bieżące – było po 200 tys. zł 

rocznie w latach 2019-2029, po zmianie: 0). Zmiana ta jest zmianą formalną, ponieważ 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie stwierdziło w tej części nieważność 
Uchwał Rady Powiatu w Giżycku w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2018-2033: 

a) Nr XLIV.274.2018 z dnia 30 sierpnia 2018 r. 

b) Nr XLV.278.2018 z dnia 27 września 2018 r. 

c) Nr XLVI.283.2018 z dnia 18 października 2018 r. 

Ponadto aktualizuje się załącznik pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w zakresie 

wynikającym z planowanych zmian budżetu Powiatu na rok 2018. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 13, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 4.   

Uchwała Nr III.34.2018 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2018 – 2033 została podjęta – stanowi załącznik 

nr 23 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2018.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały po autopoprawce: 

Dochody i wydatki: 
Rozdz.85218 – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.034 zł  uzyskaną przez Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie  z tytułu odszkodowania od ubezpieczyciela za zniszczone 

pomieszczenia w wyniku zalania. Środki przeznacza się na wydatki w tej jednostce. 

Rozdz.60014 – zmniejszenie planu dochodów o kwotę 140.060 zł związane jest 

z przesunięciem na rok 2019 terminu zakończenia zadania pn. „Budowa chodnika wraz 

z przebudową odc. dr. nr 1734N gr. pow. – Jeziorowskie – Kruklanki, k. m. Brożówka 

(budowa chodnika)” z powodu niesprzyjających warunków atmosferycznych. Kwota ta 

stanowi planowane dofinansowanie z Gminy Kruklanki, która w związku z tym zobowiązała 

się przeznaczyć jej równowartość na realizację wspólnych inwestycji w następnym roku. 

Wobec powyższego całość zadania w kwocie 312.060 zł zostanie sfinansowana ze środków 

własnych Powiatu w ramach wydatków niewygasających z końcem br.    

Wydatki:  
Rozdz.60014 – w ramach planu wydatków realizowanych przez Zarząd Dróg Powiatowych 

dokonuje się przesunięć środków między paragrafami w celu sfinansowania składek na 

ubezpieczenia społeczne.  

Rozdz.71015 – w ramach planu wydatków na działalność Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego (zadanie z zakresu administracji rządowej)  dokonuje się przesunięć środków 

między paragrafami w celu sfinansowania składek na Fundusz Pracy i zakup materiałów 

i wyposażenia.  
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Rozdz.75020 (zmniejszenie), rozdz.85395 (zwiększenie) – dokonuje się przesunięć środków 

w kwocie 35.000 zł w celu sfinansowania wynagrodzeń pracowników Zakładu Aktywności 

Zawodowej. Konieczność ta wynika z faktu, iż kwota stanowiąca dofinansowanie 

wynagrodzeń niepełnosprawnych pracowników otrzymywana z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych ze pośrednictwem Systemu Obsługi Dofinansowań 
i Refundacji prawdopodobnie wpłynie dopiero w następnym roku. Stąd istnieje konieczność 
zwiększenia dotacji planowanej ze środków własnych Powiatu. Ponadto zwiększa się plan 

przychodów Zakładu uzyskiwanych ze świadczonych usług o kwotę 25.000 zł 

z przeznaczeniem na pokrycie kosztów jego działalności.   

Rozdz.80102 (zmniejszenie) i rozdz.85404 (zwiększenie) – w związku z niedoszacowaniem 

planu dotacji dla szkoły niepublicznej realizującej zadania w zakresie wczesnego 

wspomagania rozwoju dziecka dokonuje się przesunięć kwoty 3.860 zł stanowiących 

nadwyżkę planu dotacji dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej. Obie szkoły 

prowadzone są przez Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością 
Intelektualną – Koło w Giżycku. Jednocześnie w załączniku Nr 6 pn. „Zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Powiatu w 2018 r., realizowanych przez 

podmioty należące i nienależące do sektora finansów publicznych po zmianach (w zł)” 

dokonuje się aktualizacji nazwy (skrótowca) poprzez zastąpienie dotychczasowego wyrazu: 

„PSOzUU” wyrazem: „PSONI”. 

Rozdz.80115 (zmniejszenie) i rozdz.80120 (zwiększenie) – w związku z niedoszacowaniem 

planu dotacji dla niepublicznego liceum ogólnokształcącego dokonuje się przesunięcia kwoty 

470 zł stanowiących nadwyżkę planu dotacji dla niepublicznego technikum. Obie szkoły 

prowadzone są przez Zakład Doskonalenia Zawodowego. 

Rozdz.85421 – zmiany dotyczą zabezpieczenia środków finansowych na zapłatę podatku od 

nieruchomości w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii.     

Ponadto: 

1) W związku z większym – niż wcześniej planowano – postępem prac inwestycyjnych 

wykonywanych w ramach projektu pn. „Zwiększenie efektywności energetycznej 

budynków edukacyjnych Powiatu Giżyckiego” zwiększa się plan wydatków o łączną 
kwotę 20.792 zł w rozdz.80120:  

a) § 6050 – zmniejsza się o kwotę 76.954 zł, 

b) § 6057 – zwiększa się o kwotę 78.686 zł, 

c) § 6059 – zwiększa się o kwotę 19.060 zł.  

Na ten cel przesuwa się także nadwyżki środków z następujących zadań: 
a) „Wykonanie dokumentacji technicznej i aktualizacji kosztorysów do wniosków 

aplikacyjnych” (rozdz.75085, § 6050) – zmniejszenie o kwotę 20.172 zł, 

b) „Budowa pomostu” (rozdz.85417, § 6050) – zmniejszenie o kwotę 620 zł.  

2) w ramach planu wydatków przeznaczonych na realizację zadań przez: 

a) Zespół Szkół Zawodowych, 

b) Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, 

c) Szkołę Policealną 
dokonuje się przesunięć środków między paragrafami w celu sfinansowania wynagrodzeń 
pracowników, w tym nieplanowanej wcześniej nagrody jubileuszowej oraz z tytułu pełnienia  

zastępstw za nauczycieli przebywających na zwolnieniach lekarskich.  

W zakresie planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów jednostek prowadzących 

działalność określoną w ustawie Prawo oświatowe dokonuje się zwiększenia planu dochodów 

i wydatków realizowanych przez:  

1) I Liceum Ogólnokształcące (rozdz.80120) – o kwotę 17.000 zł, 

2) Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji (rozdz.85406) – o kwotę 51.000 zł. 

Środki zostaną przeznaczone na uzupełnienie finansowanych z budżetu Powiatu zakupów 

materiałów i wyposażenia oraz usług (w tym remontowych). 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1.   

Uchwała Nr III.35.2018 w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2018 
została podjęta – stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które  nie wygasają 
z upływem 2018 r. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Wymienione zadania nie zostaną zrealizowane do końca 2018 r. z uwagi na: 

Ad. 1) trudności w pozyskaniu materiałów oraz występowanie niesprzyjających warunków 

atmosferycznych uniemożliwiających prawidłowe wykonanie prac,  

Ad. 2) zbyt długi okres oczekiwania na uzgodnienia i decyzje administracyjne oraz 

konieczność dokonania uzgodnień środowiskowych oraz duży zakres robót objęty projektem, 

Ad. 3) konieczność uzyskania decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych. 

Zgodnie z art. 263 ustawy o finansach publicznych niezrealizowane kwoty wydatków budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego wygasają z upływem roku budżetowego. Jednak organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może ustalić, w drodze uchwały, wykaz 

wydatków, które z końcem roku nie wygasają oraz określić ostateczny termin dokonania 

wydatku, który nie może być dłuższy niż  30 czerwca roku następnego.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2.   

Uchwała Nr III.36.2018 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które  nie wygasają 
z upływem 2018 r. została podjęta – stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

O godz. 17:38 Przewodniczą Rady ogłosiła przerwę. 
O godz. 17.50 wznowiono obrady. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2019 – 2033. 
Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-687/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2018 r. 

zawierającą pozytywną opinię nt. projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Giżyckiego na lata 2019 – 2033 – załącznik nr 29 do protokołu. 

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że WPF związana jest z projektem budżetu na 

przyszły rok i zakłada te sprawy, które w tym projekcie się pojawiły, jak również bierze pod 

uwagę zaciągnięte zobowiązania i podjęte inwestycje, które miały miejsce w latach 

poprzednich a będą realizowane w latach następnych a spłata zobowiązań jak przewiduje 

Wieloletnia Prognoza do roku 2033.   

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 

M. Nowakowski powiedział, że w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości widzą pewną 
nieścisłość w planowanej prognozie i w planowanym budżecie. Szpital Giżycki jest tematem 

jednym z wiodących. Od wyroku Sądu Starostwo złoży kasację i idzie to w kierunku, 

że szpital znowu stanie się szpitalem samorządowym, a w WPF nie są przewidziane 
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jakiekolwiek pieniądze na szpital. Szpital ma swoje wielkie zobowiązania finansowe, z czego 

jako udziałowiec my również mamy te zobowiązania finansowe.  

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że szpital spółka z o.o. jest odrębnym od powiatu 

podmiotem gospodarczym, ma swoją osobowość prawną. To na tym podmiocie ciąży 

zadłużenie i to ten podmiot jest zobowiązany do pokrycia tych zobowiązań. Plan pokrycia 

zobowiązań, czyli spłaty wierzycieli został określony przez Sąd Rejonowy w Olsztynie, który 

zatwierdził układ przegłosowany przez wierzycieli. Do realizacji tego układu jest 

zobowiązany zarządca przymusowy ustanowiony dla realizacji tego układu. Powiat jest 

współwłaścicielem ale to nie oznacza, że jest zobowiązany do spłaty.      

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych oraz Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 3, „wstrzymujący się” – 3. 

Uchwała Nr III.37.2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2019 – 2033 została podjęta – stanowi załącznik nr 30 

do protokołu. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2019 wraz 
z autopoprawką: 

a. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział, iż projekt budżetu był prezentowany i dyskutowany 

na posiedzeniach Komisji. Dodał, że mimo trudnej sytuacji udało się przygotować projekt 

budżetu, który jest dosyć ambitny pod względem inwestycyjnym. Oczywiście trzeba być 
realistą, bo wiele tych inwestycji zależy od kwestii dofinansowania ze źródeł zewnętrznych. 

Wiele rzeczy zakładamy też do zrobienia przy udziale finansowym gmin. Po uchwaleniu 

budżetów gmin wrócimy do aktualizacji tych wcześniejszych zamierzeń, żeby przygotować 
ostateczny katalog planu inwestycji. W projekcie przedłożonych autopoprawek jest jedna 

istotna zmiana dotycząca zaplanowania dodatkowych środków i przesunięć z tym związanych 

na diety radnych. Pozostałe zmiany są natury kosmetycznej. Projekt pod względem 

inwestycyjnym jest ambitny, jeżeli uda się zrealizować zakładane inwestycje, to będzie wielki 

sukces. Niewątpliwie trzeba zakładać, że może stać się coś nadzwyczajnego. Przy tak 

delikatnej strukturze finansów powiatowych, przede wszystkim w zakresie dochodów, 

musimy być ostrożni z wydatkami. Ostateczny kształt budżetu nastąpi po uchwaleniu budżetu 

państwa, który określi nam subwencję ogólną a przede wszystkim jej część oświatową.  
 

b. przedstawienie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego – J. Łożyński przedstawił 

opinię komisji z posiedzenia w dniu 13 grudnia 2018 r. :  

„Po zapoznaniu się z opiniami Komisji Spraw Społecznych, która nie wniosła uwag do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2019 – 2033 oraz do projektu 

budżetu powiatu na rok 2019  Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego również nie 
wnosi uwag. 
Komisja pozytywnie opiniuje:  

• Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Giżyckiego na lata 2019 – 2033,  

• projekt budżetu powiatu na rok 2019”. 

Komisje również zapoznały się ze zmianami proponowanymi w projekcie budżetu na rok 

2019. 
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c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-687/18 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2018 r. 

zawierającą pozytywną opinię nt. projektu uchwały budżetowej Powiatu Giżyckiego na 2019 

rok oraz pozytywną opinię nt. możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie budżetu Powiatu Giżyckiego na 2019 rok – załącznik nr 32 do protokołu. 

 
d. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i opinii komisji stałych 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział, iż wobec pozytywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie oraz Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady 

Powiatu wyraża zadowolenie i przedkłada projekt budżetu na rok 2019 wraz z autopoprawką 
do przegłosowania. 

 
e. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję: 
M. Nowakowski powiedział, że odnoszą wrażenie, że Zarząd starał się budżet przygotować 
dobrze. Niepokoi ich jednak systematyczny wzrost zadłużenia. Z gospodarskiego punktu 

widzenia ten wzrost zadłużenia zawsze niepokoi, tym bardziej, że właściwie brak jest 

perspektyw na przychody własne. Chcą, żeby rządzący powiatem wymyślili formułę, która 

pozwoli zwiększyć dochody własne, a nie zwiększyć oszczędności w celu spłaty 

przyszłorocznych zobowiązań.    
Starosta M. Drzażdżewski stwierdził, że w powiecie praktycznie nie ma dochodów 

własnych, które zależałyby od Powiatu, poza drobnymi opłatami, których wysokość czasami 

uchwalają, ale jest to znikomy procent w stosunku do całości dochodów. Ważne jest i na to 

będą bardzo zwracali uwagę, żeby zachować równowagę dochodów i wydatków bieżących, 

bo one determinują możliwości realizacji zadań powiatowych. Co do zadłużenia, wg nas 

i wcześniejszych analiz podjętych przy zaciąganiu kredytów albo emisji obligacji, znamy 

nasze możliwości i praktycznie już nie powinniśmy się zadłużać. To jest pewien pułap 

naszych możliwości i rzeczywiście musimy uważać. Raczej musimy się skupić na 

gospodarowaniu dochodami, które mamy.       

J. Karpiński powiedział, że trzeba się mocno przyjrzeć wydatkom bieżącym, bo dzisiaj 

sięgają one w zasadzie limitu dochodu. Ta część racjonalnego zaoszczędzenia z wydatków 

bieżących powinna być przeznaczona na wydatki majątkowe, czy pokrycie rosnącego 

zadłużenia. Przy braku dochodów trzeba w racjonalny sposób ograniczyć wydatki bieżące. 

Wicestarosta M. Sieroński powiedział, że stoimy  przed dużym wyzwaniem, bo te środki 

europejskie zapisane w inwestycjach z dużym prawdopodobieństwem od 2021 roku będą 
dużo mniejsze. Gdybyśmy mieli wiedzę, że te środki od 2025 r. znowu będą duże, a teraz nie 

będzie nic albo prawie nic, to byśmy oszczędzali, żeby przygotować się na ten okres 

wydatkowania środków. Teraz trzeba korzystać a potem będzie czas na spłacanie. 

T. Szostkowski powiedział, że chciałby zobowiązać kierowników jednostek, żeby wykazali 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych.  

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że z pewnością w pracach Zarządu będą 
zobowiązywali kierowników jednostek do ostrej dyscypliny w wydatkach bieżących. 

Natomiast do pozyskiwania środków nie muszą zobowiązywać, bo dobrze ich szukają, tylko 

problem polega na tym, że niektóre projekty nie mogą być finansowane w 100% z pieniędzy 

europejskich, potrzebny jest udział własny. Tutaj są pewne granice, które osiągnęliśmy. 

Dzięki kredytom, czy obligacjom określiliśmy katalog inwestycji i na tym koniec, bo za 

każdą większą inwestycją kryje się udział własny. Apeluje, żeby nie porównywać powiatu do 

gmin, jak już to do powiatów podobnej wielkości. 

T. Szostkowski powiedział, że chciałby, żeby informacje o możliwościach pozyskiwania 

środków trafiała do radnych, bo wtedy widzimy jak to funkcjonuje. Jeżeli informacja trafia 
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tylko do Zarządu, my nie widzimy tych efektów pracy, starania się jednostek. Będą widzieć, 
to może okaże się, że gdzieś mogą dopomóc. Muszą być informacje, gdzie, na co jednostki 

powiatowe próbują pozyskać środki zewnętrzne, jakie działania zostały podjęte i tego 

oczekuje.  

M. Lemecha stwierdził, że dokument nie powinien nazywać się budżet roczny, bo skoro co 

miesiąc i tak go zmieniamy, to nie jest to budżet roczny. Proszę nie martwić się, że raz 

przegłosujemy i koniec. Będziemy do niego wracać, a specyfika budżetu polega na tym, że 

sposób tworzenia dochodów jest zmienną niezależną od nas, jak również harmonogram tych 

zmiennych jest nieprzewidywalny i nieprzewidywalne są koszty, bo one często zależą od 

decyzji władz centralnych. W tym momencie, kiedy Rada rozpoczęła działania nad budżetem 

dyskusja w kontekście aktu o procedurze uchwalania budżetu nie ma sensu, bo ona jest nie 

do zmiany. Będzie czas, żeby o przyszłym budżecie porozmawiać we właściwym czasie, aby 

budować budżet nie na zasadzie sumowania wykonania tylko alternatywnie jaką drogę 
wybrać. W kontekście tego co powiedział wnosi o zamknięcie dyskusji nad budżetem.   

Starosta M. Drzażdżewski powiedział, że być może jako Zarząd będą zwracali się do 

radnych o zmiany, bo może w trakcie roku okazać się, że nagle na jakąś inwestycję 
uzyskamy dobre dofinansowanie i trzeba będzie pomniejszyć inne inwestycje, żeby 

zrealizować tą jedną. Takie sytuacje mogą się zdarzyć, ale one nie powinny burzyć proporcji 

zawartych w budżecie. Składając wnioski do różnych źródeł, efekty starań mogą być różne.  

J. Łożyński stwierdził, że przy ograniczonej ilości finansów a potrzeby są nieograniczone, 

możliwości dostrzega w kontekście efektywności wykorzystywania środków finansowych 

w zarządzaniu oświatą, wykorzystywaniu zasobów kapitału ludzkiego i finansowego 

w oświacie. Dodał, że chciałby podziękować kadrze Specjalnego Ośrodka Szkolno- 

Wychowawczego, Zarządowi za umieszczenie pozycji wydatkowej dotyczącej projektu 

budowlanego sali gimnastycznej przy Ośrodku. Jest to ostatni obiekt oświatowy pozbawiony 

sali gimnastycznej.         

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 

Chętnych nie było. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

 
f. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej 

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
budżetu powiatu na 2019 r. wraz z uwzględnieniem autopoprawki Zarządu. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 4, „wstrzymujący się” – 2. 

Uchwała Nr III.38.2018 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Giżyckiego na rok 2019 
została podjęta – stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 
Ad. 19A. Podjęcie uchwały w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu 
administracyjnego.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dnia 29 listopada 2018 r. do tut. Urzędu wpłynęło rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego wydane dnia 23 listopada 2018 r., znak: PN 4131.445.2018, 

stwierdzające nieważność uchwały Nr XLVI.281.2018 Rady Powiatu z dnia 18 października 

2018 r. w sprawie zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich w Powiecie Giżyckim w części 

dotyczącej § 2 ust. 2, § 3 ust. 4, § 4 ust. 2, § 4 ust. 3, § 5 ust. 2, § 5 ust. 6, § 5 ust. 7, § 7 ust. 3. 

Organem właściwym do podjęcia niniejszej uchwały zgodnie z art. 85 ust. 3 ustawy 

o samorządzie powiatowym jest Rada Powiatu z uwagi na to, że rozstrzygnięcie nadzorcze 

dotyczy uchwały tego organu. Rada ma 30 dni od dnia otrzymania rozstrzygnięcia 

nadzorczego na złożenie skargi do Sądu Administracyjnego.  

Rozstrzygnięciu nadzorczemu zarzuca się naruszenie art. 42a ust. 5 ustawy o samorządzie 

powiatowym poprzez ograniczenie działania organu stanowiącego w zakresie podjęcia 

zaskarżonych przepisów w uchwale Nr XLVI.281.2018.   
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 

M. Lemecha stwierdził, że przedmiot sporu jest nieuzasadniony, żeby go wysyłać do Sądu. 

Jest zdania, że powinni odrzucić projekt uchwały i przychylić się do stanowiska wojewody. 

Uzasadnił, że przyjdzie czas na spory, które są coś warte a tu spieramy się teoretycznie 

o rzecz, która może w ogóle się nie zdarzyć, że ktoś taki wniosek złoży. Z zasad prawa 

ogólnego, jeżeli nie mamy kompetencji, to w tej kwestii się nie wypowiadamy. Proponuje, 

żeby zagłosować przeciw projektowi uchwały. 

Starosta M. Drzażdżewski dodał, że istota sprawy, która zawarta jest w uchwale, czyli 

inicjatywa uchwałodawcza będzie spełniona i nasz samorząd doskonale sobie poradzi bez 

tych zapisów, które podlegają skreśleniu.     

Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Wynik głosowania: „za” – 2, „przeciw” – 15, „wstrzymujący się” – nie było.    

Projekt uchwały w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego do sądu 
administracyjnego nie uzyskał większości w związku z tym nie został przyjęty.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 
Ad. 20. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęła Uchwała Nr 0102-425/18 Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie badania 

zgodności z prawem Uchwały Nr XLVI.283.2018 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 

18 października 2018 r. w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Giżyckiego na lata 2018-2033. Jest to kolejna uchwała RIO stwierdzająca 

nieważność naszej uchwały w zakresie pozycji „Pomoc finansowa dla Gminy Miejskiej 

Giżycko na organizację i prowadzenie ośrodka szkoleniowo-sportowego w zakresie 

żeglarstwa”.  

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady złożyła zebranym życzenia Świąteczne i Noworoczne. 

Następnie radni wzajemnie składali sobie życzenia łamiąc się opłatkiem.  

 
Ad. 21. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku sesji o godz. 18.40 Przewodnicząca Rady zamknęła obrady.   

 
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   

 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Agnieszka Jarocka                    Monika Łępicka-Gij  


